



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါအီကူး ၃၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-205-11

ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- SAC ကဘီယုၤဒုးသုးခးလီၤတၢ် ဘၣ်သံဝဲ သဝီဖိ (၁) ဂၤ, ဘၣ်ဒိ (၃) ဂၤ ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဟံၣ်တဖၣ် ဒီး ကို (၂) ဖျါၣ် ဖဲကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်ပုၤ, လါမးရှး ၂၀၂၄ နံၣ်.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်မၤအသးဖဲကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အနံၤန့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ဟံၣ်တၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရူၢ် (SAC) အကလံၤသုး ခးလီၤလီၤတၢ်ကဘီယုၤဒုးသုးဖဲ ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်, ကီးတရံး ကီၢ်ဆၣ်ပုၤဒီး ဘၣ်သံဝဲသဝီဖိ (၁) ဂၤ ဒီး ဘၣ်ဒိ (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲစီအ---လဲၤဟးလၢကျဲဒီးအဖိ ဆဲးအိၣ်ဖျဲၣ်သီတၢ်အခါန့ၣ် ကဘီယုၤ ဒုးသုးတဘျီယုၤတံၢ်ယီၤဝဲ ဂ--- သဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲန့ၣ်ပုၤကဘီယုၤအသီၣ် အသီတဘျီအခါန့ၣ် အဝဲဒီးအမါဒီးအဖိဆဲးအံၤလဲၤယီၤ အိၣ်ဆူကဖိးပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့အဝဲဘၣ်ဒိဝဲန့ၣ်နးကလဲာ် လၢကဘီယုၤဒုးသုးခးလီၤတၢ်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ. စီအ--- အံၤဖဲအဘၣ် တၢ်လဲၤဆၢအီဆူ လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်တၢ်သံၣ်ဒီး ဖဲဘ--- သဝီ, ဖလူကရူၢ် လၢလီၢ်ကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်အခါ အဝဲသံကွံာ်ဝဲလၢ ကျဲတီၤလီၤ န့ၣ်လီၤ. စီအ--- ပာ်လီၤတံာ်ကွံာ်ဝဲအမါ ဒီးအဖိ (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢကဘီယုၤဒုးသုးခးလီၤတၢ်တဘျီအံၤဘၣ်ဒိယုၤစ့ၢ်ကီးဝဲ ပုၤမုၢ်ပုၢ် (၃) ဒီး မၤဟးဂီၤဝဲဟံၣ် (၅) ဖျါၣ်, တီၤဘျီကွံာ် (၁) ဖျါၣ်, တီၤခါးသးကွံာ် (၁) ဖျါၣ် ဒီး ပုၤအိၣ်ယဲၤတၢ်ဘၢယုၤသရိၣ် (၁) ဖျါၣ် န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ကဘီယုၤဒုးသုးခးလီၤတၢ်အယီၤ ဘၣ်သံဘၣ်ပုၢ် ဒီး ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲသဝီဖိတဖၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါမးရှး ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်,	ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါမုၢ် ၂၀၂၄ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိး တၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤလၢ ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲ နီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲလၢတၢ်ကွဲးရဲပုၤအီၤထီၣ်အီၤ ဖဲပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲ န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ရဲၣ်)	
-----------	--

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	စီၤအ---	နီၢ်ဃ---	နီၢ်ဟ---	နီၢ်သ---
သးနီၣ်	၄၁	၄၂	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ	ပိၣ်မုၢ်	ပိၣ်မုၢ်	ပိၣ်မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ	ကညီ	ကညီ
ထီၣ်ပှၤ / သဘျ့	ထီၣ်ပှၤ	ထီၣ်ပှၤ	တသ့ၣ်ညါ	ထီၣ်ပှၤ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	မၤဝဲၤ	ဆါတၢ်	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒူပှၤယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်	ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်,	ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်,	ဂ--- သဝီ, နီၣ်ဖိကရူၢ်,

ပှၤလၢအမၤအပယုၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ /သးကလၢ	အိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တအိၣ်	တအိၣ်	ကီၢ်ကယီၤ (SAC) ကလံၤသးမုၢ်ဒိၣ်	တအိၣ်	ထီၣ်အီၤ (SAC ကလံၤသးမုၢ်ဒိၣ် သးရဲၣ်မဲခိၣ်ကျိၢ်)

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သးဖိဒုးသ့ၣ်ညါဝဲ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤန့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လဲၤဃီၤဝဲဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ဒီးမၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး ဂ--- သဝီဖိတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. အဝဲထံၣ်လိာ်ဘၣ်သးဒီး သဝီသးပှၤစ့ၢ်ကီးန့ၢ်လီၤ. သဝီသးပှၤအနီၢ်ကစၢ်လဲၤဒုးနဲၣ်ပှၤအီၤတၢ်လီၢ်လၢအဘၣ်ဟးဂီၤကွံာ်လၢ ကဘီယူၤဒုးသးတၢ်ခးလီၤအဘျီဝဲအံၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ ဟံၣ် (၅) ဖျၢၣ်လၢအဟးဂီၤကွံာ်, တီၤဘျီကွီ (၁) ဖျၢၣ် ဒီး တီၤခၢၣ်သးကွီ (၁) ဖျၢၣ်န့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိမၤစ့ၢ်ကီးဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး သဝီသးပှၤ (လၢအမ့ၢ်ပှၤလၢအသံတဂၤအဟံၣ်ဖိဃီဖိ), ပှၤလၢအဘၣ်ဒီလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအဘျီဝဲအံၤတဂၤ, ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

KHRG ပျီၣ်ပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး စီၤစ---, လၢအမ့ၢ်ဝဲ စီၤအ---အဝဲၣ်ခွါ, စီၤဒ---, လၢအမ့ၢ် ဂ--- သဝီသးပှၤ ဒီး နီၢ်ဃ---, ပှၤလၢအဘၣ်ဒိဒီးမျိၣ်သ့ၣ်ချဲအက့ လၢကဘီယုၤဒုးသုးခးလီၤတၢ်အဘျီဝဲအံၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ဖဲစီၤအ--- လဲၤဃီၤလၢကျဲၣ်တၢ်ဘၢၣ်တီၤဆူကသံၣ်သရၣ်မုၢ်ဟံၣ်အခါ, အဝဲနီၢ်ဟူဝဲကဘီယုၤယုၤသီၣ်လၢမူခိၣ်အဃိ, အဝဲပတုၣ် အသိလုၣ်ယီၢ် (ဆဲးကဲး) ဒီးအိၣ်ခူသ့ၣ်တဒါအသး ဒီးကွၢ်စ့ၣ်ထီၣ်ဝဲကဘီယုၤန့ၣ်လီၤ. (သဝီဖိလၢအမ့ၢ် နီၢ်ဃ--- ထံၣ်ထွဲဝဲလီၤ.)

ဖဲအဝဲလဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး ကသံၣ်သရၣ်မုၢ် ဒီးဒုးပုးအဖိခွါဝံၤန့ၣ်, စီၤအ--- အံၤလဲၤဟးအိၣ်သကိးဝဲ နီၢ်ဃ--- န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ဃ--- အဟံၣ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်မုၢ်အဟံၣ်န့ၣ် စီၤစုၤဝဲ အမံထၢၣ် ၄၀ လီၤ. ဖဲစီၤအ--- အိၣ်ဝဲတဘျီဖဲ နီၢ်ဃ--- ဟံၣ်အခါ, အဝဲနီၢ်ဟူကဒီးဝဲကဘီယုၤယုၤသီၣ်အသိတဘျီန့ၣ်လီၤ. ကဘီယုၤဟဲယုၤအသီၣ်ခဲအံၤတဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ ဖဲကဘီယုၤဟဲယုၤသီၣ် အခိၣ်ထံးတဘျီ ၁၅ မံးနံးဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တဘျီအံၤတခီ, ကဘီယုၤအယုၤသီၣ်အံၤ လီၤကံၤလၢအယုၤဆဲးလီၤအခိၣ် လီၤ. လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤ အဝဲဒီးအမၤကရီၤကဒး လဲၤစိာ်ဃီၤအဖိဆဲးလၢတၢ်ပူၤဖျဲးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲအဝဲလဲၤတုၤဃီၤဝဲဆူအမၤအိၣ်အခါ, အမၤနီၢ်ဖ---လဲၤစံၣ်န့ၣ်ဆူကဖိးပူၤ (တၢ်ပူၤ)န့ၣ်လီၤ. ဖဲအမၤဒီးအဖိအိၣ်လၢကဖိးပူၤအ ခါ, စီၤအ--- အိၣ်လၢတၢ်ချါဒီးလူၤကွၢ်ဝဲကဘီယုၤလီၤ. ဖဲအဝဲထံၣ် SAC ကဘီယုၤဒုးသုး တၢၤလီၤမ့ၢ်ပီၢ်အခါ, အဝဲဂုၢ်ကျဲးစး ဃုာ်အိၣ်သဒါအသး ဘၣ်ဆၣ်အဝဲဃုာ်ဝဲတပူၤဖျဲးဘၣ်. မ့ၢ်ပီၢ်လီၤတၢ်ဝဲဖဲအကပၤထံးဒီး အဝဲဖျိးထီၣ်ကွၢ်လၢမ့ၢ်ပီၢ် အတၢ်ပီၢ်ဖး ထီၣ်အသဟီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်က့ၢ်အီၤလၢအဘူးဒီးဟံၣ်တဖျါၣ် ဒီးဘၣ်ဒိဝဲဒိတဂၤညါလီၤ. စီၤအ--- အံၤတၢ်လဲၤဆုၤအီၤလၢ ကိၤဘၢရၤသုးတြီၤ (Cobra Column) သုးဘၣ်ဘၢ ဆူ KNLA အကသံၣ်ဒါး ဖဲဘ--- သဝီ (တၢ်သ့ၣ်ညါစ့ၣ်ကိးအီၤလၢ ဘ--- ကသံၣ်ဒါး ဖဲဖလူကရူၢ်, ကိၤတရံးကိၢ်ဆၣ်အပူၤ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသံကွၢ်ဝဲလၢကျဲၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤအ---အမၤဘၣ်အိၣ်လီၤတံာ်က့ၢ်ဝဲ မုၢ်ကမဲ ဒီးအဖိ (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအခါ, အဖိအဒိၣ်ကတၢ်တဂၤအသးနံၣ်အိၣ်ဝဲ (၉) နံၣ်, အခါၣ်သးတဂၤ အသးနံၣ်အိၣ် (၅) နံၣ် ဒီး အဆဲးကတၢ်တဂၤအိၣ်ဝဲ (၄) လါဒိးန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤခံၣ်ဘၣ်အံၤ တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၄ နံၣ် လၢလီၤကဝီၤသဝီဖိန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဘၣ်ဖဲ ဟါလီၤခီ ၅ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်, ကဘီယုၤဒူးသူးမဲးလီၤတၢ်ဒီးဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိ (၄) ဂၤဖဲ ၈--- သဝီ, နံၣ်ဖိကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရူၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိလၢအမ့ၢ် စီၤအ---, လၢအသံၣ်ကွံၣ်ဝဲလၢကျဲ ဖဲအဘၣ်တၢ်လဲၤဆှၢအီၤဆူ ဘ---တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒၢး, ဖလူကရူၢ်လၢတၢ်ကူဆါယါဘျါသးအဂီၢ်အခါ တၢ်အသံၣ်စိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၤကဝီၤသဝီဖိ)

စီၤစ--- လၢအမ့ၢ်စီၤအ--- အဝဲၣ်ခွါအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ မျီၣ်သၣ်ချံၣ်လၢတၢ်ခးလီၤပိၤဖးထီၣ်အံၤဘၣ်ဒိဝဲ သဝီဖိပုၤမ့ၢ်ပုၤ (၃) ဂၤ လၢအမ့ၢ်, နီၢ်ဃ--- (ပုၤလၢ် စီၤအ---လဲၤဟးအိၣ်သကိးအီၤတၢ်ဂၤ) န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ဃ--- ဘၣ်ဒိတပျၢ်ဝဲဖဲအမဲၣ်သၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပုၤပိၤမ့ၢ်အဂၤ (၂) ဂၤလၢအမ့ၢ် နီၢ်ဟ--- တၢ်ဘၣ်ဒိဝဲဖဲအဟၢဖၤ ဒီး မ့ၢ် နီၢ်သ--- တၢ်ဘၣ်ဒိဝဲဖဲအနၢ်ကုန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိတဖၣ်အံၤတၢ်လဲၤဆှၢအဝဲသ့ၣ်ဆူ ဘ--- တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒၢး တပူၤဃီဒီးစီၤအ--- န့ၣ်လီၤ.

လၢကဘီယုၤဒူးသူးမဲးလီၤတၢ်တဘျီအံၤ မၤဟးဂီၤဝဲဟံၣ် (၅) ဖျါ, တီၤဘျီကို (၁) ဖျါ လၢအအိၣ်လၢသရိၣ်ကရူၢ်ပူၤ, တီၤခၢ်သးကို (၁) ဖျါလၢဘူးဝဲဒီးဖျါထူပျီ, ပုၤအိၣ်ဃဲၤတၢ်ဘါယွၤသရိၣ် (၁) ဖျါ, ဘုဖိ (၁) ဖျါ ဒီး တၢ်ဟးလီၤ (၁) ဖျါ ဖဲ ၈--- သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.





တက်ကဲတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၤဖဲလါမးရှး ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲ SAC ဟဲခးလီၤတၢ်လၢကဘီယုၤဒုးသုး ဖဲ လါမးရှး ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဝံၤအလီၢ်ခဲဖဲ ဂ---သဝီ, နံၣ်ဖိကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရုၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တက်ကဲလၢအဖိခိၣ်ခံဘၣ်န့ၣ် ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိအဟံၣ်တဖၣ်လၢအဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. တက်ကဲလၢအဖိလၢတကျါလၢစုစုတဘၣ်န့ၣ် ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲတီၤဘျီ ကိုလၢအဟးဂီၤကွံာ်ဝဲတဖျါလၢအအိၣ်ဝဲဖဲ ဂ---- တၢ်ဘၢယုၤသရိၣ်ကရါပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တက်ကဲလၢအဖိလၢတကျါလၢစုစုတဘၣ်တခီ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဂ--- တီၤခၢၣ်သးကိုလၢအဟးဂီၤကွံာ်ဝဲတဖျါန့ၣ်လီၤ. လၢတက်ကဲထိန်သး တဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် ပုၤသဝီဖိသံဝဲဒၣ် (၁) ဂၤ ဒီး ဘၣ်ဒိဝဲ (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. (တက်ကဲ - KHRG)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုၤန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျါတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပကသု တၢ်ဂုၢ်အံၤလၢကျဲဒဲလဲၣ်.

ပုၤလၢတၢ်မၤတၢ်ထံၣ်လီၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ဝဲအခွဲးလၢ KHRG ကသုဝဲတၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျါအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျီတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဘၢတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အဂ့ၢ်အကျါန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘီးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျါတဖၣ်အံၤ ဒိသီးကပတ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျါတဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ဝဲ ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.